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ACTES4En el marc del Dia In-
ternacional per a l’eliminació
de la violència envers les dones
s’han dut i es duran a terme di-
versos actes de commemoració
a la comarca. A Badalona ahir el
Consell Municipal de les Dones
va presentar el Protocol per a l’a-
bordatge integral de les violèn-
cies masclistes. L’objectiu és es-
tablir les bases d’actuació, els
mecanismes i els diferents pa-
pers dels actors que intervenen
en matèria d’atenció integral a
les violències masclistes.

Demà a les cinc de la tarda
s’estrenarà a la plaça de la Vila
l’espectacle multidisciplinari La
violència com a teranyina, com
la destruïm?, que donarà pas a
la lectura d’un Manifest a la
Sala de Plens de l’Ajuntament.

A Santa Coloma el cicle Des-
marca’t de la violència contra
les dones es va iniciar el dia 7 i
els actes centrals tindran lloc
avui al Museu des de les nou del
matí fins a dos quarts de dues de
la tarda, amb una conferència de
la directora del Centre d’Inves-

tigacions Feministes, Ana de
Miguel, i una sessió sobre vio-
lències sexuals.

Per la seva banda, Sant
Adrià  celebrarà l’acte institu-
cional avui al migdia amb la lec-
tura del manifest, un concert de
flauta de Maria Harto i una xe-
rrada sobre violències masclis-
tes quotidianes.

A més, diversos col·lectius fe-
ministes de la comarca convo-
caran a la manifestació del 25N
a Barcelona, a les sis de la tarda
a la plaça Universitat.

25N: un clam contra el masclisme

L’Alba Panyella, la Gemma Tria
i la Marta Martí són tres dones
que tenen de 19 a 25 anys i una
cosa en comú: la voluntat de
plantar cara a la violència mas-
clista. D’una forma o altra les tres
l’han viscut i confien en el treball
conjunt i la solidaritat per donar
resposta a les agressions que al-
tres dones puguin patir. Per això
formen part d’un grup de dones
des del 2015, que té com una de
les seves dates assenyalades el 25
de novembre, el Dia Internacio-
nal per a l’eliminació de la vio-
lència envers les dones. “No som
expertes ni especialistes però
podem donar suport de manera
calmada i serena a les dones
que hagin patit violència mas-
clista”, explica Martí. Aquest és
el punt de partida d’un grup que
es reuneix periòdicament i com-
bina la formació de les seves in-
tegrants amb la visibilització
com a col·lectiu als carrers.

Els motius que porten cada
dona a involucrar-s’hi són dife-
rents. “En el meu cas vaig viure
un any fora i al tornar vaig notar
molts més comportaments mas-
clistes que abans. Homes que no
paren de mirar-te, ocupen el teu
espai, et toquen... Mai abans ha-
via pensat en el feminisme, fins
que el masclisme em va afectar
directament”, recorda Tria. “Jo
havia tingut diverses relacions
que em feien sentir molt incò-
mode però no sabia trobar el per-
què”, apunta Panyella.

EL FEMINISME, “UNA VACUNA”
Les tres asseguren que els seus
punts de vista han canviat des
que participen en el grup de do-
nes i Panyella explica que ha
començat a veure el feminisme
com “una vacuna”. “De vegades

et permet detectar situacions
masclistes abans que es puguin
agreujar”, diu. Per la seva banda,
Tria reconeix tenir ara “més ei-
nes” per fer front a aquestes si-
tuacions, mentre que Martí diu
ser conscient que la societat “no
canviarà d’un dia per l’altre” i rei-
vindica la necessitat de fer un tre-
ball personal intens però cal-
mat. “Mai no hem anat a captar
dones. Ens visibilitzem perquè
ens coneguin”, afirma Panyella.
I és que totes tres insisteixen que
no tenen “la veu de la veritat”.

EDUCACIÓ: ANAR A L’ARREL
Precisament, ser conscients que
es troben immerses en una llui-
ta llarga fa que defensin la ne-
cessitat d’atacar l’arrel del pro-
blema: l’educació. Tan pel que fa
a l’escolar com a la familiar i en
l’àmbit del lleure. “De petites no
teníem opció de triar la nostra
identitat”, afirma Martí. És més,
expliquen que si alguna tenia
comportaments diferents dels
que s’esperava d’elles com a ne-
nes, eren assenyalades. “Si, com
en el meu cas, jugaves a futbol al

pati, de seguida et deien bestio-
ta i altres comentaris vexatoris”,
relata Panyella. A mesura que es
van fer grans, recorden com se
sentien “limitades” i, per exem-
ple, la Gemma explica que es
pressionava a si mateixa per fer
el que esperaven d’ella. “Arran de
les primeres relacions sexuals,
vaig donar per fet que potser les
dones no tenien per què gaudir
del sexe i que les coses positives
arribarien quan tingués fills, per
exemple”, diu. Una situació de la
qual en fa responsable, en part,
l’educació rebuda a l’escola. Una
educació que no va abordar la
menstruació, per exemple. “Tam-
poc l’educació sexual des del
plaer. Només des de la protecció
i la prevenció de malalties”, as-
senyala Panyella.

Independentment de l’edu-
cació escolar, també defensen
la necessitat de posar el focus so-
bre les famílies. “S'ha de tenir
molt en compte el context fami-
liar quan treballes amb els infants
per evitar que se sentin rebotats”,
argumenta Martí. I és que la
manera de veure el món de mol-

tes famílies encara queda lluny
d’una igualtat total. “Jo treballo
amb infants i quan un nen se surt
dels patrons marcats, moltes ve-
gades els pares es preocupen”, re-
lata. Amb tot, la manca de cons-
ciència no és exclusiva de certes
persones i elles s’assenyalen com
les primeres que han de dur a ter-
me un treball d’introspecció
constant. “Nosaltres continuem
rebent agressions i tenint rela-
cions masclistes, però també po-
dem tenir actituds masclistes.
El fet d’estar al grup no vol dir
que no tinguem més problemes.
Hem de treballar contínuament”,
afirma Martí.

EL PAPER DELS HOMES
En aquest escenari, molts cops
sorgeix la pregunta sobre quin
paper han de tenir els homes en
relació al feminisme. “Han de fer
trontollar una mica la seva iden-
titat i treballar des d’un segon pla
per tombar els privilegis que po-
den tenir”, respon Panyella. “Pri-
mer de tot, poden canviar les ac-
tituds masclistes dels espais on
interactuen, que són les que ens

fan mal a les dones”, considera
Tria. Setmanes enrere es va fer vi-
ral a les xarxes socials la cam-
panya #HowIWillChange (en
català, “com canviaré”) en què di-
versos homes es comprometien
a treballar per corregir actituds
masclistes. Amb tot, per a les in-
tegrants del grup de dones, cal fer
més passos endavant. “Tu pots
tenir un discurs feminista però no
replantejar-te res”, defensa Mar-
tí. “Si no t’enfrontes al masclis-
me, n’ets còmplice”, afegeix.

Aquest 25 de novembre el
món tornarà a commemorar el
Dia Internacional contra la vio-
lència envers les dones. Men-
trestant, a l’Estat espanyol 90 do-
nes han estat assassinades per
homes durant aquest 2017 (a la
pàgina web feminicidio.net es
poden consultar tots els casos). 

Uns assassinats que només
són la punta de l’iceberg de la vio-
lència masclista, que s’estén a tra-
vés de la pressió estètica, els co-
mentaris vexatoris, l’assetjament,
l’escletxa salarial o les agres-
sions. Als grups de dones, juntes
s’hi enfronten amb més força.

Juntes, més fortes
» El 25 de novembre es commemora el Dia Internacional per a l’eliminació de la violència envers les dones
» Els grups de dones agafen força com a espais de suport mutu, acompanyament i conscienciació feminista

Tres noies comparteixen vivències i reflexions sobre la violència masclista amb aquesta publicació. Foto: Línia

Andreu Merino 
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SOCIETAT4L’erradicació de la
violència envers les dones és un
objectiu primordial per a la Di-
putació de Barcelona, que tre-
balla colze a colze amb els ajun-
taments de la demarcació per fo-
mentar la igualtat i la construc-
ció d’una societat més justa i
democràtica.

I és que la violència masclis-
ta és la conseqüència més con-
tundent de les relacions de des-
igualtat entre dones i homes i

suposa un greu atemptat contra
la dignitat i la llibertat. És una de
les problemàtiques socials més
greus a les quals s’enfronta la
nostra societat i, per tant, elimi-
nar-la suposa un repte social i
polític. 

Per això, la Diputació posa a
disposició dels municipis recursos
econòmics, humans i materials

que puguin ser d’utilitat en
aquesta lluita conjunta.

POLÍTIQUES D’IGUALTAT
El suport a les polítiques d’i-
gualtat municipals es concreta en
l’organització d’activitats de for-
mació tècnica i tallers de sensi-
bilització social, i en  la col·labo-
ració amb els ajuntaments per
elaborar plans que parteixin de la
realitat de cada territori. Així, els
consistoris poden demanar su-
port per redactar Plans d’Igualtat,
Plans Locals LGTBI o Projectes d’i-
gualtat de gènere. 

I, més concretament, per
abordar de manera integral la vio-
lència masclista, la Diputació
col·labora amb els municipis en
l’elaboració de plans locals de
prevenció i protocols d'actua-
ció, com ara protocols interns
davant l'assetjament sexual o
per raó de sexe, orientació sexual
o identitat de gènere a l'àmbit la-
boral, o protocols d’abordatge de
les violències masclistes.

La Diputació de Barcelona ha
obert, aquest any 2017, dues no-
ves línies de col·laboració amb els
ens locals. D’una banda, una línia
de suport econòmic per a l’aten-

ció psicològica a les dones i fills i
filles que han patit violències
masclistes, i, d’altra banda, els
protocols d'actuació davant l'as-
setjament sexual en espais pú-
blics d'oci. 

La Diputació ha actuat amb
decisió davant la voluntat de
molts municipis de treballar per
acabar amb el sexisme i les agres-
sions que se’n deriven en el con-
text d’activitats d’oci organitzades
als espais públics.   

Aquests protocols han de per-
metre revisar i dissenyar les pro-
gramacions d’aquestes activitats
(festes locals, celebracions, tra-
dicions, festivals, actuacions mu-
sicals, oci nocturn, etc.) des de la
perspectiva de gènere, i preveu-
re les actuacions en el cas que es
produeixin violències sexuals en
aquests espais o contextos.

Combatent el masclisme
» La Diputació de Barcelona treballa amb els municipis per eliminar la violència masclista
» Els Plans d’Igualtat, els Plans Locals LGTBI o els Projectes d’igualtat, algunes de les eines

REIVINDICACIÓ4Com cada
any, per commemorar el 25 de no-
vembre, Dia Internacional per a l’E-
liminació de la Violència envers les
Dones, la Diputació de Barcelona
posa a disposició del món local di-
versos materials de difusió perquè
els ajuntaments puguin fer-ne ús
al voltant d'aquesta data. 

Amb el missatge  No és No, la
campanya institucional d’en-
guany posa l’accent en la ne-
cessitat de treballar, al costat
dels municipis, per erradicar el
masclisme i les violències se-
xuals als espais públics d’oci. Els

recursos de sensibilització i pre-
venció que ofereix aquest any la
Diputació als ajuntaments te-
nen com a objectiu treballar per
uns espais lliures de masclis-
mes, on no hi hagi lloc per a
agressions i violències sexuals.

A nivell institucional, aquesta
acció –que inclou materials co-
municatius, com cartells, baners
i anuncis, i també activitats de for-
mació i tallers de sensibilització–
reflecteix el compromís de les
administracions públiques de
treballar per a l’erradicació de
les violències masclistes.

25-N, Dia Internacional

La Diputació

impulsa protocols

d’actuació

La violència masclista és la conseqüència més contundent de les relacions de desigualtat entre dones i homes. Foto: Arxiu

La violència masclista 

és un dels problemes

socials més greus



Opinió 5 | línianord.cat23 novembre 2017

publicitat 686 429 517

Les cartes d’opinió es poden enviar a: opinio@comunicacio21.com 

Línia Nord no comparteix necessàriament les opinions que 
els signants expressen en aquesta secció ni se’n fa responsable.

redacció: linianord@comunicacio21.com 
publicitat: publicitat@comunicacio21.com
administració: facturacio@comunicacio21.com

línianord.cat
Dipòsit legal: B 43222-2010

amb el suport de:Difusió controlada

Parlen els
veïns

Inés
“L’educació és la
clau de tot. Ara, per
exemple, tothom
està demonitzant els
membres de La Ma-
nada, però el fet de
convertir el violador

en un monstre el que provoca és que es
descontextualitza. Se’ls posa fora de la so-
cietat, com si fos una anomalia.”

Alex
“El sistema està ma-
lament i és molt di-
fícil canviar la men-
talitat d’una gran
majoria de la gent.
Crec que és molt
més factible lluitar a

petita escala, en el dia a dia. Assenyalar-
ho quan notis que algú del teu cercle més
proper no es comporta correctament.”

Óscar
“Crec que s’ha d’a-
conseguir que to-
thom denunciï els
fets quan passin. Fer
pedagogia perquè
canviï la mentalitat
i s’evitin aquestes

actituds. I tot això s’ha de fer des de l’es-
cola i des de la família, començant quan
els infants són petits.”

Marta
“La família ha de
transmetre uns va-
lors als infants, tant
nens com nenes, des
que són petits. A
l’escola, i jo sóc mes-
tra, també s’ha de

fer molta feina amb tutories i ensenyar-
los que aquesta realitat existeix i s’ha de
combatre. Han de ser crítics i autocrítics.”

Com creus que es pot lluitar contra la violència masclista?
per Toni Enguix

per Jordi Lleal 

On és l’infern? Per a segons qui,
com el cristianisme, l’infern
és el lloc on s’expien els pecats.
Dante ens porta de la mà cap a
l’ultramón acompanyat per
Virgili i altres diuen que el te-
nim al nostre costat o dins
nostre mateix.

La neteja ètnica dels Ro-
hingyes a Birmània amb pobles
cremats per l’exèrcit; les guer-
res a Síria, Afganistan, Somàlia,
els nens obligats a ser soldats, les
nenes esclaves sexuals dels gu-
errillers; dictadures i règims
totalitaris a tants estats; milers
de desplaçats amb pasteres pel
mediterrani morint ofegats o
sense acolliment; un canvi cli-
màtic sense resposta dels estats
més poderosos; explotació dels
treballadors amb sous de mi-
sèria; malbaratament dels re-
cursos energètics, minerals i
de l’aigua; empobriment d’una
majoria de població i enriqui-
ment d’uns pocs; empresonats

a Guantánamo sense judici i
moltes altres desgràcies i igno-
mínies més. 

Rafael Argullol en un article
sobre La tràgica història del
doctor Faust, de Christopher
Marlowe, explica que hi ha un
moment a l’obra en què Faust li
pregunta a Mefistòfil: On és
l’infern?, i ell li contesta: L’infern
és on som nosaltres. Demoli-
dora resposta que ens inter-
pel·la, que no ens pot deixar im-
pertorbables i ens ha de fer re-
flexionar en què podem ajudar
nosaltres per posar-hi remei. 

Tampoc hem de ser massa
negatius, també entre nosal-
tres, per sort, trobem trossets de
cel, oi? Hi ha persones i orga-
nitzacions, que intenten pal·liar
els defectes de la nostra socie-
tat. Finalment, ens preguntem:
Quina serà la Beatriu, que ens
portarà de la mà, des de l’infern
d’Espanya, cap al paradís de la
independència? 

Un diari participatiu

4On és l’infern?
Un diari plural

L’any 1932, Francesc Macià es de-
batia entre les pressions que re-
bia dels homes del seu partit, al-
guns una mica demagogs i in-
congruents i altres que li havien
demostrat fidelitat durant els
anys de lluita a l’oposició.

L’any 2017, Carles Puigde-
mont es debat entre les pres-
sions de la justícia i les pressions
dels seus seguidors que el con-
sideren el seu president legítim,
malgrat que el Govern central
l’hagi cessat.

L’any 1932, el panorama de la
política catalana no era gaire
afalagador. Les forces sindicals,
que semblava que havien de
col·laborar amb un sentit de res-
ponsabilitat social, es posaven en-
front de les institucions.

L’any 2017 tampoc és per
captivar i hi ha dubtes sobre el
que ens espera d’aquí a pocs
dies. Les forces sindicals també
estan dividides i no saben què fer.

L’any 1932, l’única cosa que
consolava Macià era l’adhesió
incondicional i entusiasta de les
masses populars, aquelles mas-
ses que no entenien de combi-
nacions polítiques, ni de dificul-
tats. Que es deixaven emocionar
i s’emocionaven només de sentir
la presència del seu “avi”, enca-
ra que no els digués res.

L’any 2017, Carles Puigde-
mont, des del seu exili voluntari,
es consola de veure que a Cata-
lunya cada dia són més les per-
sones que el segueixen i les que
volen que encapçali una llista uni-
tària a les eleccions del 21-D per
consolidar la República però,
poc després, suspesa.

L’any 1932, la descomposició
del partit de Macià, Estat Català,

era més que irreversible.  L’any
2017, la divisió del partit de Pu-
igdemont, el PDeCAT, ja és un
fet. Hi ha qui aposta per una can-
didatura unitària, tot i que no sa-
ben amb qui, i els que volen pre-
sentar-se sols a les eleccions.

L’any 1932, Catalunya estava
davant d’una crisi econòmica
profunda que era un reflex lògic
de la gran crisi econòmica gene-
ral del món occidental.

L’any 2017, Catalunya pateix
una crisi greu com a conseqüèn-
cia d’una de mundial que va es-
clatar l’any 2007 provocada pels
títols amb garantia hipotecària
que tenia Lehman Brothers. En
el primer semestre del 2008,
Lehman havia perdut el 73% del
seu valor en borsa. Davant d’a-
questa situació, el president del
Banc de la Reserva Federal de
Nova York va convocar una re-
unió per parlar del futur de Leh-
man que incloïa la possibilitat de
liquidar els seus actius per sane-
jar l’empresa. Van acordar per-
metre la caiguda del banc.

L’any 1932, estàvem als inicis
de les grans inquietuds i trasbal-
sos europeus que, lògicament, co-
mençaven a afectar la política es-
panyola. Estàvem als inicis, ja
triomfals, del nazisme alemany i
en el moment en què el feixisme
italià es consolidava.

L’any 2017, ens trobem da-
vant l’ascens dels partits ultra-
conservadors europeus i d’un
nacionalisme espanyol centra-
litzador sense parangó.

L’any 1932, les Corts de la Re-
pública, després d’importants
rectificacions i restriccions, van
votar l’Estatut de Núria, que els
catalans havien aprovat.

L’any 2017, el Senat acorda
aplicar el 155, tot i que en realitat
és la suspensió de la Generalitat. 

L’any 1933, a l’edat de 74
anys, el dia de Nadal mor Macià,
l’home que havia presidit els tres
primers anys de la Generalitat re-
publicana. Per Cap d’Any, Com-
panys és nomenat nou presi-
dent de la Generalitat. 

L’any 2017, tot són conjectu-
res sobre com s’ha d’anar a les
eleccions imposades per Rajoy i
els seus aliats i ningú no sap el
que passarà després del 21-D.

Sí que sabem què va passar el
6 d’octubre del 1934. Companys,
empès pels sectors més nacio-
nalistes i com a resposta al con-
text internacional i espanyol va
decidir subvertir la legalitat i
proclamar l’Estat Català dins de
la República Federal Espanyola.
Tot seguit, la repressió va abatre
l’esquerra catalana i el Govern de
la Generalitat va ser empresonat.
També  es va suspendre l’auto-
nomia de Catalunya.

Hem de veure què passa du-
rant aquests dies previs a la con-
tesa electoral i conèixer-ne els re-
sultats. Hi ha qui diu que aques-
tes eleccions en realitat seran
com un referèndum per validar
la República Catalana.

Altres persones estan con-
vençudes que aquestes eleccions
serviran per tornar a recuperar la
normalitat i obrir el diàleg tan ne-
cessari per solucionar els pro-
blemes territorials d’un estat que
aviat podria ser una república fe-
deral si a les pròximes munici-
pals –maig de 2019– s’inicia un
canvi als ajuntaments fins ara go-
vernats, majoritàriament, pels
vells partits sistèmics.  

per Pedro Jesús Fernández

4Vides paral·leles

@l1ndependent: Forçar l’Estat a nego-
ciar em sembla l’únic escenari viable per
aconseguir la independència efectiva en
un període de temps raonable.

@AizcorbeMiguel: Si España hubiera in-
vertido tanto tiempo en negociar con
Cataluña como ha invertido en aplastarla,
ahora estaríamos con la solución.

@Houseof_CAT: Los ultras de la Blan-
querna evitan la prisión gracias al Tribunal
Constitucional. De verdad alguien espe-
raba otra cosa?

Opinió en 140 caràcters
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Badalona

Crítiques a l’ampliació 
de l’aparcament a Can Ruti

MOBILITAT4L’inici de les obres
per ampliar la zona disponible per
a l’aparcament a l’entorn de
l’Hospital dels Germans Trias i
Pujol, a Can Ruti, ha generat crí-
tiques per part de diverses veus.

L’espai preveu habilitar dos
centenars de noves places d’es-
tacionament per a vehicles pri-
vats i la Plataforma pel Transport
Públic del Barcelonès Nord con-
sidera que l’obra no soluciona els
problemes de mobilitat a Can
Ruti. “La saturació de l'accés
amb vehicle privat continuarà
sent la mateixa”, diuen, al mateix

temps que insisteixen en la ne-
cessitat de millorar la connecti-
vitat de la zona a través del
transport públic. “No s'entén
que les parades d'autobús de
Can Ruti no tinguin una posició
preferent d'accés al centre hos-
pitalari i en canvi l'aparcament de
cotxes sí”, afegeixen.

Per la seva banda, CCOO té la
mateixa demanda, a més de re-
modelar la carretera de Canyadó,
redissenyar els aparcaments pen-
sant en els usuaris amb problemes
de mobilitat i estudiar la planifi-
cació de nous mitjans ferroviaris.

Micromecenatge per finançar
l’acompanyament educatiu

SOLIDARITAT4La Fundació Sa-
lut Alta ha engegat una cam-
panya de micromecenatge que té
com a objectiu recaptar 3.000
euros i destinar-los a l’acom-
panyament socioeducatiu. La
Fundació treballa amb infants,
adolescents i famílies de diversos
projectes centrats en l’acom-
panyament i vol donar eines a
cada persona per transformar la
seva vida en coordinació amb
Serveis socials de l’Ajuntament,
Càritas, altres entitats i profes-
sionals de la zona, combatent així
el risc d’exclusió social.

Amb l’etiqueta #espaiXA-
companyar, la Fundació ha mar-
cat com a termini per aconseguir
l’objectiu el 30 de novembre i els
donatius es poden fer a través de
la pàgina web de l’entitat.

Per aconseguir-ho, la fundació
està duent a terme un treball de di-
fusió a les xarxes i compta amb el
suport de diverses cares conegudes,
com el periodista Òscar Dalmau,
la cantant Judit Neddermann o la
periodista Gemma Nierga.

La campanya s’emmarca en el
Giving Tuesday, un dia interna-
cional dedicat a les donacions.

Badalona Sud | Jornades de Gènere i Interculturalitat
Badalona Sud celebra les Jornades Joves de Gènere i Interculturalitat dirigides

als i les joves de les entitats socioeducatives del territori. Les Jornades es des-
envoluparan avui i el pròxim 30 de novembre, de cinc a set de la tarda a l’Insti-

tut Eugeni d’Ors, i inclou cinc tallers sobre gènere i interculturalitat.

A dia d’avui Badalona no dispo-
sa de cap pis públic per entregar
a persones que hagin estat des-
nonades o que estiguin en risc de
ser-ho. Com a alternativa, l’A-
juntament facilita la possibilitat de
dormir a pensions o bé en albergs
i pisos que gestionen entitats del
tercer sector. El consistori alerta
que la situació és “crítica”, tenint
en compte que segons dades de la
Mesa d’Emergències, actualment
hi ha 250 persones en risc de des-
nonament a la ciutat.

CONVENIS
L’Ajuntament té un dèficit evi-
dent de pisos i en aquest moment
el parc públic està integrat per
tres habitatges. Més enllà de les
mancances en aquest sentit 
-que el consistori atribueix a
l’herència d’anteriors mandats-,
durant aquesta tardor la falta
d’habitatges per atendre emer-
gències s’ha vist accentuada. 

La causa, la finalització dels
convenis que diverses entitats
bancàries tenien signats amb l’A-
gència de l’Habitatge de Cata-
lunya. Uns acords a través dels
quals la Generalitat cedeix pisos als
municipis i aquests, al seu torn, els
assignen a persones que s’han
quedat al carrer. “Fa mesos potser
ens arribaven vuit pisos cada mes.
Ara si ens n’arriben un o dos ja és
molt”, assegura la regidora de
Serveis Socials de Badalona, Ag-
nès Rotger. “És cert que s’han ex-
haurit diversos convenis amb en-
titats financeres i per això s’ha pro-

duït aquesta disminució”, diuen
fonts d’Habitatge de la Generali-
tat. “Tot i això tornarem a signar
convenis aviat”, afegeixen. Per la
seva banda, Rotger considera que
la Generalitat ajuda l’Ajuntament
“tant com pot”, però argumenta
que l’administració catalana “està
lligada de mans i peus”.

L’ACCIÓ DEL CONSTITUCIONAL
En aquest sentit, les fonts de la Ge-
neralitat consultades per Línia
Nordapunten que l’acció del Tri-
bunal Constitucional ha dificultat
l’obtenció de pisos per atendre ne-
cessitats socials. Concretament, la
suspensió de la llei d’Habitatge
4/2016. “La llei preveia l’obligació
dels bancs d’oferir un lloguer so-
cial a les persones que estaven a
punt de ser desnonades i també al-
tres vies com l’expropiació”, re-
corden. Ara, amb la llei suspesa,
l’acció a curt termini passa, segons
la Generalitat, per la renovació de
convenis amb els bancs, així com
per exercir el dret de tempteig per
comprar els habitatges que les en-
titats financeres volen vendre. De
fet, a través d’aquest sistema l’A-

gència de l’Habitatge ha adquirit
33 pisos a Badalona al llarg del
2017. “Durant aquest any també
s'han lliurat 27 habitatges a famí-
lies procedents de la Mesa d'E-
mergències”, afegeixen fonts de la
Generalitat.

Una xifra, però, que es queda
curta. A Badalona els desnona-
ments s’estan disparant i se n’han
arribat a registrar 17 durant no-
més una setmana. “Necessitarí-
em 100 pisos disponibles cada
any”, afirma Rotger. En aquest es-
cenari, l’Ajuntament i la Gene-
ralitat es plantegen estratègies a
mitjà i llarg termini per incre-
mentar el parc públic d’habitat-
ges a la ciutat. D’una banda la Ge-
neralitat assenyala la possibilitat
d’adquirir pisos a través de com-
pra, una opció que l’Ajuntament
espera poder executar aviat, de la
mateixa manera que confia en la
possibilitat de construir pròxi-
mament els 40 o 50 pisos públics
que va anunciar al maig. Tot ple-
gat en el marc d’un pla de xoc en
el qual treballen conjuntament les
regidories d’Habitatge, Hisenda
i Serveis Socials.

L’Ajuntament treballa en un pla de xoc en matèria d’habitatge. Foto: Arxiu

Situació “crítica” per la manca
d’habitatge social a Badalona
» La no renovació de convenis entre la Generalitat i diverses 
entitats bancàries agreuja la manca de pisos públics a la ciutat

Andreu Merino
BADALONA
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Es reprenen les obres de
l’ascensor a Albert Llanas

URBANISME4Les obres per a  la
instal·lació l’ascensor del pas-
satge Albert Llanas al barri de
Llefià es van reprendre dimarts,
després que fes mesos que es-
taven aturades a causa de mo-
tius tècnics. Concretament, a
l’agost l’empresa adjudicatària
de les obres va comunicar que el
terreny era més inestable del que
s’havia apreciat inicialment, la
qual cosa va obligar a refer la
planificació de les obres per als
fonaments.

L’ascensor ha de salvar un
desnivell de poc més de cinc me-
tres i tindrà capacitat per a tret-
ze persones. En el plec de con-

dicions s’establia que l’empresa
adjudicatària del projecte tindria
un termini de sis mesos per
executar l’obra, per tant amb el
nou calendari a la mà l’ascensor
hauria d’estar instal·lat a finals
de maig.

Aquest és només un dels
cinc ascensors que el govern
municipal vol instal·lar a la ciu-
tat abans que acabi el mandat.
Tots, en zones on l’orografia
del terreny fa difícil la circulació
de persones grans o amb pro-
blemes de mobilitat per dife-
rents motius.

L’ascensor del passatge Al-
bert Llanas dóna resposta a una

reivindicació història dels veïns
de Llefià, que valoren “molt sa-
tisfactòriament” l’inici de les
obres, en paraules del presi-
dent de l’Associació de Veïns de
Sant Joan de Llefià-Gran Sol,
Jordi Mesas. L’inici dels tre-
balls arriba en un moment en
què la relació entre associació i
consistori no és la millor. Mesas
ha estat la cara visible d’un des-
contentament veïnal que de-
nuncia “abandonament” del ba-
rri per part de l’Ajuntament.
De fet, diversos barris s’han su-
mat a aquestes queixes, que  la
Federació d’Associacions de
Veïns s’ha fet seves. Les obres van començar dimarts. Foto: Twitter (@oriolllado)

MEDI AMBIENT4Badalona és una
de les dotze ciutats catalanes que
participen en la campanya im-
pulsada per Ecovidrio El Conte-
nidor d’Orque pretén conscienciar
sobre la importància i els benefi-
cis del reciclatge dels envasos de vi-
dre. L’objectiu és superar la taxa de
quilograms de reciclatge per cada
habitant, que a Badalona és de
10,5. La campanya durarà fins al
pròxim 30 d’abril i a l’hora de
quantificar els resultats, cada mes
es comptaran els residus de vidre
que es reciclen en cada municipi
participant i es compararan amb
la mateixa xifra de l’any anterior.

El guanyador s’emportarà el
premi que dóna nom a la iniciati-
va. Si guanya Badalona, el guardó
lluirà a la plaça Alcalde Xifré.

El Contenidor 
d’Or: millorar el
reciclatge del vidre

MOBILITAT4Després de diver-
ses setmanes aturades, les rampes
mecàniques del carrer Cuba, al ba-
rri de Sant Crist, tornen a funcio-
nar. Els fossars de les rampes es
van avariar a causa de les pluges
i s’han hagut de fer treballs de re-
paració. Concretament s’han ha-
gut de substituir diversos com-
ponents electrònics d’alt cost.

Amb tot, des de l’Ajuntament
alerten de les probabilitats que les
rampes s’avariïn amb freqüència.
El consistori assenyala que la so-
rra dels parterres dels voltants pro-
voca que les rampes s’aturin i
que els actes incívics també poden
aturar el funcionament normal de
la infraestructura. A més, l’Ajun-
tament assegura que la instal·la-
ció no s’ajusta als “paràmetres es-
tàndard”, la qual cosa fa que els
treballs per reparar-les quan dei-
xen de funcionar s’allarguin.

Les rampes 
del carrer Cuba
tornen a funcionar
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EDUCACIÓ4Les famílies de l’Es-
cola Ventós Mir continuen insistint
en la necessitat de fer obres de mi-
llora al centre, que té força espais
en estat de degradació. Dimarts es
van reunir amb l’Ajuntament per
traslladar als responsables muni-
cipals les seves demandes i el con-
sistori assegura que farà “front
comú” amb les famílies, en pa-
raules de la regidora d’Educació
Laia Sabater. Tant l’Ajuntament
com la comunitat educativa del
centre consideren que correspon a
la Generalitat invertir a l’escola.
“Enguany hem invertit 25.000
euros en diferents obres de man-
teniment a l'escola. N’hi ha també
de previstes per al 2018, però fan
falta més inversions de manteni-
ment que corresponen a Ensen-
yament”, assenyala el tercer ti-
nent d’alcaldia, Jose Téllez.

En aquest sentit, l’Associació
de Mares i Pares (AMPA) ha ini-
ciat una campanya per reclamar
a la Generalitat diners per al
manteniment del centre, així com
la construcció d’un nou edifici,
que s’ha d’aixecar al mateix espai
on ara hi ha l’escola. “Reunions in-
fructíferes amb tots els partits de
govern i l’oposició porten les fa-
mílies a la decepció i la incredu-
litat”, diuen. “No tenim ni nou
col·legi ni manteniment del cen-
tre actual”, afegeixen.

La Ventós Mir
trasllada les
crítiques al govern

Es tracta d’un espectacle de clown de primer nivell. Foto: Rhümia

El millor espectacle de circ del
2016 aterra al Teatre Principal

CULTURA4El Teatre Principal
acollirà aquest dissabte a les nou
del vespre un espectacle de luxe.
El públic badaloní podrà veure
Rhümia, un espectacle de clown
que va guanyar el Premi Zirkòlia
a millor espectacle de circ el
2016. Els pallassos i músics Jor-
di Martínez, Joan Arqué, Roger
Julià i Pepino Pascual tornen a la
càrrega, ara acompanyats de
Mauro Paganini. 

L’humor, el gamberrisme i
grans dosis de tendresa i emoció
són els ingredients principals
d’un muntatge que aborda refle-
xions de la vida i la mort. I és que
Rhümia és la seqüel·la de Rhüm,

inspirat en un número amb el
mateix nom amb el qual treba-
llava abans de la seva mort  el pa-
llasso Joan Montanyès, Monti,
company de tots els actors que
dissabte pujaran a l’escenari.
Tots ells integren la companyia
Rhum&Cia.

‘LAIKA’, EN PROCÉS DE CREACIÓ
Aquest cap de setmana l’acció al
Teatre Principal començarà demà
amb Laika, de la companyia ba-
dalonina Xirriquiteula Teatre.
Com a part de la residència cre-
ativa que el projecte Estem cre-
ant concedeix a artistes de la
ciutat, Xirriquiteula Teatre pro-

posa apropar-se al seu procés
de creació i participar per rebre
opinions i valoracions de l’obra
per part del públic.

Al finalitzar la funció el públic
podrà parlar amb la companyia
per compartir les sensacions que
hagi tingut veient l'assaig de l'es-
pectacle i així fer-lo créixer.

A banda de l’oferta al Teatre
Principal, aquest cap de setmana
també hi haurà teatre al Zorrilla.
Diumenge a les sis de la tarda s’hi
podrà veure El cel de la Jojo, de
la companyia Inspira teatre. Una
història que s’estructura com un
conte per entendre millor la ve-
llesa i el cicle de la vida. 
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Infraestructures al dia
» L’AMB tira endavant un projecte per adaptar diferents infraestructures al seu entorn

» També inverteix en espais fluvials del Llobregat i el Besòs i en zones degradades

A l’esquerra, una imatge del parc fluvial del Llobregat i, a la dreta, un Ple del Consell de l’AMB. Fotos: AMB

Serveis

GESTIÓ4La tradició metropoli-
tana en el planejament i la gestió
dels espais oberts ha generat al llarg
dels anys una experiència molt va-
luosa que ha estat reconeguda. 

Aquesta gestió fa una clara
aposta per considerar els paisatges
naturals i els urbans com una ma-
teixa realitat, dos àmbits sinèrgics i
complementaris. Aquests actius
han d’interaccionar per tal que el te-
rritori metropolità es consolidi com
un espai d'ús social o un centre eco-
nòmic amb una qualitat paisatgís-

tica i ambiental que sigui capaç de
captar les millors oportunitats. Un
centre d'activitat que permeti con-
servar i augmentar els espais públics
metropolitans que fomentin la qua-
litat de vida de les persones, la sa-
lut i l’equitat social. 

Això permetrà que aquests es-
pais es puguin conservar, millorar i
recuperar, cosa que farà incremen-
tar la seva resistència a factors com
el canvi climàtic i al seu desgast de-
rivat de les activitats i els serveis me-
tropolitans que acullen.

Salut i equitat social
URBANISME4La planificació
i gestió urbanística de les infraes-
tructures del segle XXI té com un
dels seus objectius que aquestes s’a-
daptin al seu entorn i que es redueixi
el seu impacte mediambiental. 

És en el marc d’aquesta estratè-
gia que l’Àrea Metropolitana de
Barcelona (AMB) tira endavant el seu
programa d’actuacions en paisatges
naturals i urbans (PSG). Amb un
pressupost de 15 milions d’euros, les
actuacions estan establertes en
quatre línies diferenciades. La pri-
mera inclou les inversions en els es-
pais fluvials metropolitans del Llo-
bregat i el Besòs, la segona es con-
centra en la recuperació de zones
degradades i en la resolució de
problemes d’encaix entre les zo-
nes urbanes i el seu entorn natural,
mentre que la tercera té com a ob-
jectiu la integració de les infraes-
tructures viàries, energètiques i de
serveis dins del paisatge metropo-
lità. La quarta i última fa referència
a la introducció de la biomassa com
a font d’energia.

Pel que fa als espais fluvials
metropolitans del Llobregat i el
Besòs,  són els principals connectors
ecològics i paisatgístics de la me-
tròpolis i són molt utilitzats per la

ciutadania. En el cas del Llobregat,
falta completar els itineraris del
riu, la restauració de zones singu-
lars i el tractament de conques se-
cundàries. Pel que fa al Besòs, que-
da per definir l’organització del
tram metropolità. Com en el cas del
Llobregat, aquestes actuacions han
d’anar coordinades amb els pro-
jectes dels municipis i altres admi-
nistracions interessades mitjan-

çant els corresponents convenis i
subscripció de compromisos per a
la seva gestió.

En segon lloc, per a la recupe-
ració de zones degradades i la re-
solució dels problemes d’encaix
entre zones urbanes i el seu entorn
natural, el programa vol recuperar
espais on hi ha assentaments i s’hi
fan activitats irregulars per tal que
encaixin en la lògica de la infraes-
tructura verda metropolitana un

cop es restaurin i es realcin ele-
ments del patrimoni natural, his-
tòric i cultural.

En tercer lloc, pel que fa a la in-
tegració de les infraestructures vià-
ries, energètiques i de serveis dins
del paisatge metropolità, cal tenir
molt present l’entorn urbanístic i so-
cial de la ciutat metropolitana on
s’inscriuen. Per aconseguir-ho és
indispensable el consens i la nego-
ciació amb les diferents adminis-
tracions i empreses de serveis que
interactuen en aquest territori.  

Això permetrà que les infraes-
tructures viàries siguin multifun-
cionals -construcció de carrils bici- i
que també es puguin integrar en el
paisatge. Un exemple d’això seria
l’encaix de les línies elèctriques dins
dels àmbits urbans per tal d’eliminar
el seu impacte visual i ecològic.

Per últim, en aquesta gestió
metropolitana també hi ha de te-
nir un paper important la valorit-
zació de la biomassa, que és la ma-
tèria orgànica, en aquest cas d’o-
rigen vegetal, que pot ser utilitza-
da com a font d’energia, sigui com
a combustible o per a altres pro-
cessos. Això també permet fer un
millor tractament dels boscos i al-
hora obtenir energia.

S’invertiran 15 milions

d’euros en paisatges

naturals i urbans
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MOBILITAT4L’aposta per la in-
tegració de les infraestructures que
tira endavant l’AMB es veu en tres
projectes molt ambiciosos que mar-
caran un salt qualitatiu de la mobi-
litat a l’àrea metropolitana. Són el de
fer arribar la B-23 i la Diagonal fins al
Llobregat, el de fer que la C-31 sigui
una via amb diverses modalitats
de transport entre Sant Adrià de Be-
sòs i Montgat i el de la transforma-
ció de la C-245 des de Cornellà de
Llobregat fins a Castelldefels.

Així doncs, el projecte d’arriba-
da de la B-23 i la Diagonal fins al Llo-

bregat vol convertir aquesta auto-
pista en una via urbana amb la
creació d'un carril BUS VAO, per al
transport públic i vehicles d'alta
ocupació, que aniria acompanyat

d'altres iniciatives per promoure
els desplaçaments sostenibles a
l'entrada de Barcelona: aparca-
ments connectats amb el trans-
port públic -’park and ride’- o carrils
per a bicicletes. L’objectiu  també és
convertir l’avinguda Diagonal en un
eix cívic metropolità de més de 15
quilòmetres de longitud que unirà
diversos punts rellevants del terri-
tori metropolità, al mateix temps
que enllaçarà de riu a riu amb el parc
del Besòs i del Llobregat.

En segon lloc, el projecte de fer
de la C-31 una gran via fins a Mont-
gat contempla que per aquesta
carretera hi puguin passar en un fu-
tur diverses modalitats de transport:
públic, privat, un passeig per a via-
nants i carrils per a bicicletes, entre
d'altres. L’objectiu és reforçar el pa-
per transversal com a suport de les
principals vies de connexió entre ba-
rris de Badalona per superar la ba-
rrera que crea la carretera. Per acon-
seguir-ho es crearien nous espais
públics i es redissenyarien els mar-
ges de l'autopista per donar conti-
nuïtat urbana i enllaçar entre si els
barris de l'entorn.

Per últim, el nou projecte d’in-
tegració urbana i de millora de la
mobilitat de la carretera C-245 per-
metrà integrar un carril bus segre-

gat de 13 quilòmetres que unirà
Cornellà de Llobregat amb Castell-
defels, i un nou carril bici. També està
previst fer una línia d’autobús exprés
d’alta ocupació.

Aquest projecte aposta per la
pacificació de la via i per donar
prioritat al transport públic i a la bi-
cicleta en detriment del cotxe pri-
vat. La integració de la C-245 serà el
punt de partida d'un gran procés de
reurbanització de tota l'àrea i, al ma-
teix temps, ajudarà a reduir la con-
taminació atmosfèrica i millorar la
qualitat de l’aire gràcies al nou mo-
del de mobilitat que impulsa. 

Tres apostes estratègiques
» L’arribada de la B-23 i la Diagonal fins al Llobregat, la C-31 com a via amb diferents transports

i la transformació de la C-245 des de Cornellà fins a Castelldefels transformaran la mobilitat

L’AMB vol aconseguir

una mobilitat 

més sostenible 

La mobilitat sostenible és un dels grans reptes de l’àrea metropolitana. Fotos: AMB i Arxiu

Serveis

SOSTENIBILITAT4El coor-
dinador general d’infraestructures
de l’AMB, Antoni Farrero, i el co-
ordinador de programes d’in-
fraestructures, Martín Gullón, ex-
pliquen que el més important
de les noves infraestructures, però
també de les que ja existeixen, és
que “estiguin integrades en el
seu entorn”.

En el cas d’aquestes tres ca-
rreteres, i com passa en moltes al-
tres, Farrero i Gullón afirmen que
provoquen “contaminació lumí-
nica, acústica i atmosfèrica”, cosa

que ha causat que els nous pro-
jectes apostin clarament per una
mobilitat més sostenible.

L’AMB, però, també s’enca-
rrega d’altres qüestions, com el
manteniment de les rondes.
Aquests dos responsables de
l’AMB expliquen que en aquest
cas  la gestió implica reduir l’im-
pacte d’una infraestructura tan
important. “El tractament de les
zones verdes és semblant al d’un
parc  i també es mira que el con-
sum energètic sigui el més baix
possible”, conclouen.

“Integració en l’entorn”

Els carrils bus

i bici tindran un 

paper molt destacat
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Santa Coloma

INFORME4Quatre mesos des-
prés de la celebració del festival de
música electrònica Tomorrowland
al parc de Can Zam, l’empresa
Blanco y Negro Music -responsa-
ble de l’esdeveniment a l’estat es-
panyol- ha entregat a l’Ajuntament
una memòria per fer balanç dels
concerts. 

Línia Nordha tingut accés a un
document que consta d’un sol foli
imprès per les dues cares i en què
només es fa una tímida referència
a l’incendi que el 29 de juliol va
obligar a evacuar les més de
20.000 persones que van assistir
a Can Zam amb motiu del festival.
“Interrupció de l’esdeveni-
ment/evacuació: 22h”, apunta el
document entregat al consistori.

També hi apareix el detall
d’assistents als concerts, les portes
d’evacuació de les quals es dispo-
sava, els serveis d’emergència ha-
bilitats, la quantitat de food trucks
disponibles, així com les empreses
locals que es van contractar per a

l’esdeveniment. No hi apareix,
però, cap explicació sobre les cau-
ses d’un incendi que es va produir
poc després de l’inici d’un espec-
tacle pirotècnic. En el seu moment
els Bombers de la Generalitat van
considerar-lo accidental i l’orga-
nització del festival va assenyalar
que el foc havia estat conseqüèn-
cia d’un problema tècnic.

La memòria entregada per
Blanco y Negro Music també cons-
ta d’un recull de premsa en què

l’única notícia que fa referència a
l’incendi -del diari 20 minutos- elo-
gia la resposta de l’organització a
l’hora d’evacuar el parc. 

Aquesta publicació s’ha posat
en contacte amb Blanco y Negro
Music però a l’hora del tanca-
ment d’aquesta edició l’empre-
sa dedicada als esdeveniments
musicals no havia respost la pe-
tició de fer declaracions sobre el
balanç del Tomorrowland en-
tregat a l’Ajuntament.

L’incendi va provocar l’evacuació de més de 20.000 persones. Foto: Bombers

El balanç del Tomorrowland
passa de puntetes sobre l’incendi
» L’empresa responsable del festival a l’estat espanyol entrega 
a l’Ajuntament una memòria on no s’analitzen les causes del foc

Unes 300 persones demanen
la llibertat dels presos polítics

REIVINDICACIÓ4El Comitè de
Defensa (CDR) de la República de
Santa Coloma es va presentar en
societat diumenge al migdia amb
una mobilització per reivindicar
l’alliberament dels presos polítics
catalans, en presó provisional
sense fiança per acusacions rela-
cionades amb el procés sobira-
nista. Segons els organitzadors,
unes 300 persones van prendre
part en l’acte, que es va dur a ter-
me al marge del riu Besòs. L’ac-
ció principal va ser el desplega-
ment d’un gran llaç groc, que
des de fa setmanes s’ha convertit

en el símbol per demanar l’alli-
berament dels presos.

D’altra banda, diversos ma-
nifestants van mostrar el missat-
ge “Llibertat presos polítics”.
Abans d’aixecar cada lletra es
llegia alguna de les lleis catalanes
suspeses pel Tribunal Constitu-
cional. “Estem molt contents amb
la resposta de la gent, tenint en
compte que només feia una set-
mana que s’havia constituït el
CDR”, valora Sam Núñez, mem-
bre del comitè. Les assemblees del
CDR serviran per estudiar noves
possibles mobilitzacions.

La prevenció del risc
cardiovascular, a l’Esperit Sant
SALUT4Dimarts el Museu To-
rre Balldovina va acollir l’última
xerrada divulgativa de l’any,
batejada amb el nom de Com
millorar la nostra salut car-
diovascular. La conferència s’ha
emmarcat en el Programa de di-
fusió d’hàbits saludables de la
Fundació de l’Hospital de l’Es-
perit Sant (FHES). La ponent va
ser Maria Jesús Adrián, met-
gessa del Servei d’Urgències i de
la Unitat d’Hipertensió Arte-
rial. A més, l’acte va ser pre-
sentat pel doctor Vicenç Perelló,
Director Gerent de la FHES, i

Luis Javier Fuentes, regidor po-
nent de Drets Socials de l’Ajun-
tament.

La FHES va iniciar el Pro-
grama de difusió d’hàbits salu-
dables el març de 2009 amb
l’objectiu d’oferir informació i
consells preventius de salut a la
ciutadania de Santa Coloma de
Gramenet i la resta de pobla-
cions de la zona. Durant aquests
vuit anys, l’Hospital ha orga-
nitzat unes 60 activitats, la ma-
joria xerrades, on han participat
una norantena de professionals
de l’Hospital.

Ozzy Osbourne i Kiss seran
caps de cartell del Rock Fest

MÚSICA4Encara falten vuit me-
sos per a la celebració del Rock
Fest 2018 al parc de Can Zam,
però els incondicionals del festi-
val ja coneixen alguns dels detalls
de l’edició de l’any vinent. Entre al-
tres coses, per exemple, els caps de
cartell: Ozzy Osbourne i Kiss.

Un cop finalitzada la gira mun-
dial de Black Sabbath, ara Os-
bourne comença la seva en solitari,
que a més li servirà per acomia-
dar-se dels escenaris.

D’altra banda, Can Zam tam-
bé acollirà el festival de música,
llum i color de Kiss. La banda es-
tatunidenca fa més de 40 anys que
volta per escenaris d’arreu del
món i el públic colomenc en po-
drà gaudir coincidint amb el cin-
què aniversari del Rock Fest.

A banda d’aquests dos caps de
cartell, el festival també compta-
rà amb les actuacions de Judas
Priest, Helloween, Iced Earth,
Tankard o Dimmu Borgir.

Passos de vianants | Millor accessibilitat
El 27 de novembre es posa en marxa una nova fase d’obres d’adaptació dels passos de via-
nants a diferents punts de la ciutat. L’objectiu és fer els passos a l’abast de tothom i afavo-
rir l’accessibilitat i la seguretat especialment de les persones que van amb cadira de rodes,

les que passegen amb carrets de criatures i les persones amb dificultats per caminar.



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 686 429 517 15 | línianord.cat23 novembre 2017



| 16

línianord.cat 23 novembre 2017

Sant Adrià

EQUIPAMENTS4La plataforma
ciutadana Stop Crematori ha
posat en marxa una campanya
de microdonacions per finançar
una denúncia contra l’Ajunta-
ment, que els seus impulsors
cada cop veuen més probable. La
plataforma encara no sap si el
consistori acceptarà les seves
al·legacions contra l’entrega de
les llicències de construcció i
activitats a la Unió Temporal
d’Empreses Tanatori del Litoral,
adjudicatària del complex fu-
nerari de la Catalana. Si l’Ajun-
tament no les té en compte, ti-
raran endavant un contenciós
administratiu -la mesura jurídi-
ca per denunciar una adminis-
tració pública- per intentar fre-
nar el crematori als tribunals.

RIFA A 2 EUROS
Segons els càlculs de la plata-
forma, necessiten aproximada-

ment 12.000 euros per portar el
cas davant la justícia i, tot i que
encara estan pendents de les
al·legacions, ja han començat a
fer calaix. Concretament, Stop
Crematori està venent als veïns
participacions a dos euros ca-
dascuna per al sorteig d’una
cistella de productes ibèrics. Se-
gons fonts de la plataforma,
fins ara han aconseguit una
mica més de la meitat dels di-
ners que necessiten.

La plataforma ha fet l’últim
intent de frenar el projecte per
la via administrativa amb la
presentació d’unes al·legacions
que, en aquest cas, s’han centrat
en arguments medi ambientals.
“Hem presentat exemples de
jurisprudència, arguments sobre
la contaminació que patiríem i
demanem aplicar el principi de
precaució”, explica Pilar Raja,
una de les portaveus.

El principi al qual fa refe-
rència Raja és especialment re-
llevant en aquest cas. La ins-
tal·lació de forns crematoris no
està especialment regulada per
la legislació espanyola i la pla-
taforma demana a l’Ajuntament
que, davant del dubte, opti per
ser prudent i no arriscar-se a po-
sar en risc la salut dels veïns.

De fet, ara mateix la conta-
minació atmosfèrica és una de
les qüestions més sensibles al
Barcelonès Nord i tot just avui el
Museu Blau del Fòrum acollirà
la presentació de la nova plata-
forma AireNet, que agrupa
col·lectius de Sant Adrià, Bada-
lona i Barcelona que demanen
solucions a l’administració con-
tra la pol·lució [veure pàgina
20]. Els seus portaveus han avi-
sat que s’oposaran a la instal·la-
ció de qualsevol equipament
contaminant a la zona.

Microdonacions per denunciar
l’Ajuntament i aturar el crematori

» Si les al·legacions d’Stop Crematori no són considerades 
pel consistori, la plataforma iniciarà un contenciós administratiu

Concert pedagògic de l’Escola
de Música al Casal de Cultura
MÚSICA4L’Escola Municipal
de Música Benet Bails celebra-
rà demà el segon concert peda-
gògic a dos quarts de nou del
vespre al Casal de Cultura. 

En aquesta ocasió es tracta-
rà d’un concert íntim i proper,
amb cançons populars i tradi-
cionals. Naturalitat i harmonia
es donaran la mà per obtenir
una barreja no només d'instru-
ments, estils i ritmes musicals,
sinó també d'emocions, senti-
ments i records.

El concert serà un viatge des
de l'Amèrica del Sud a la Medi-

terrània, amb cançons com
Alma corazón i vida, La flor de
la canela, Alfonsina i el mar o
Lucía. A més, també servirà per
fer un viatge en el temps que
presentarà moltes sorpreses
més. Serà un concert intim i pro-
per de cançons populars i tra-
dicionals. 

Com sempre, l’entrada serà
gratuïta i l’aforament limitat a
250 persones.  Les invitacions ja
es poden anar a buscar a la ma-
teixa escola. L’actuació s’em-
marca en el novè cicle de con-
certs pedagògics.

La plataforma, decidida a aturar el crematori per la via judicial. Foto: Arxiu

Plantacions per recuperar 
la desembocadura del Besòs

MEDI AMBIENT4L’Associació
Galanthus, d’estudi i divulgació
del medi ambient, ha impulsat
la plantació de plantes d'espè-
cies adaptades a ambients sa-
lins i fluvials a la desemboca-
dura del riu Besòs per millorar
l’estat d’aquesta àrea natural.

El 5 de novembre es va or-
ganitzar la primera plantació al
marge dret de la desemboca-
dura, a càrrec de persones vo-
luntàries i patrocinada per Gas
Natural Fenosa, amb la col·la-
boració de l'Ajuntament i de la
Diputació de Barcelona.

Aquesta àrea té un interès
biològic elevat per la quantitat
d'espècies que hi viuen o que
s'hi aturen. Però, hi ha múlti-
ples factors que incideixen ne-
gativament en la conservació
d’aquestes plantes i animals,
com l’activitat humana.

Una forma de limitar aquest
impacte humà és creant ba-
rreres naturals de vegetació
per aïllar les zones i limitar-hi
el pas, de manera que s’obliga
a fer recorreguts, com a mínim,
per  alguns senders i camins
concrets i senyalitzats.

Nova edició de ‘La Mina
Camina’ aquest diumenge

ACTIVITATS4L’Associació de
Veïns de la Mina, Plataforma
d'Entitats i Veïns i el Centre
d’Atenció Primària (CAP) de la
Mina organitzen aquest diu-
menge una nova edició de La
Mina Camina, la caminada
mensual que les entitats del ba-
rri convoquen un cop al mes per
practicar un esport social i sa-
ludable. Per participar-hi no cal
inscripció prèvia i n’hi ha prou
amb presentar-se una estona
abans de dos quarts de deu del
matí davant del CAP, que és el
punt de sortida de la ruta.

L’itinerari també passarà pel
carrer d’Eduard Maristany, l’E-
difici Fòrum, l’avinguda del Li-

toral, el passeig Marítim, el Port
Olímpic de Barcelona, la platja
de Sant Sebastià i l’Hotel W. 

L’activitat té com a objectiu
oferir un punt de trobada als
veïns del barri i, a partir d’aquí,
treballar la cohesió social a
través d’una activitat d’oci i
de la qual tothom en pot pren-
dre part.

Les passejades de La Mina
Camina es fan habitualment
en diumenge però de manera
excepcional la darrera edició
de l’any, la de desembre, se ce-
lebrarà el divendres dia 15.
Serà una bona manera, doncs,
de donar la benvinguda a les
festes de Nadal.

Banc de Sang | 5 de desembre
El pròxim 5 de desembre la Unitat Mòbil del Banc de Sang i Teixits serà a la plaça de la

Vila des de les deu del matí a les dues de la tarda i de les cinc de la tarda a les nou del ves-
pre. L’objectiu, aconseguir el màxim de donacions de sang coincidint amb el període de

l’any -les vacances de Nadal- en què les reserves s’acostumen a quedar sota mínims. 

L’objectiu és limitar l’impacte humà. Foto: Arxiu



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 686 429 517 17 | línianord.cat23 novembre 2017



| 18

línianord.cat 23 novembre 2017

Montgat

EQUIPAMENTS4L’Ajuntament
crearà avui a la tarda la comissió
informativa especial que servirà
perquè els representants de tots
els grups municipals rebin la in-
formació actualitzada del projec-
te Wavegarden Barcelona-Mont-
gat. Es tracta d’un complex dedi-
cat al surf que inicialment preveia
ocupar 48.500 metres quadrats
del Pla de Montgat. Després que
el departament de Medi Ambient
de la Generalitat demanés a Wa-
vegarden BCN -impulsora del
projecte- diverses modificacions,
ara el govern municipal vol sot-
metre’l a valoració dels partits. “La
comissió tindrà el poder de deci-
dir si el projecte tira endavant o
no”, assenyala l’alcaldessa, Rosa
Funtané. El seu executiu té 8 dels
17 regidors del Ple i, per tant, el go-
vern haurà de comptar amb el su-
port de part de l’oposició.

L’alcaldessa sempre ha de-
fensat que el Wavegarden seria
positiu per al poble. La primera

versió del projecte es basava en
una escola de surf, una llacuna de
15.000 metres cúbics d’aigua amb
una màquina generadora d’ona-
des, botiga i restaurants.

VOLEN INFORMACIÓ
En paral·lel a la constitució de la
comissió informativa, el col·lectiu
Salvem Montgat, que agrupa els
contraris al Wavegarden, cele-
brarà avui a les set de la tarda al
Centre Cívic les Mallorquines una
assemblea oberta en què s’estu-
diaran els futurs passos a fer. El

col·lectiu vol disposar de més in-
formació i si l’Ajuntament no li fa-
cilita aquesta setmana, algun dels
seus representants intervindrà al
Ple del dia 30. D’altra banda,
també s’estudiaran futures mo-
bilitzacions.

Els principals motius de Sal-
vem Montgat per rebutjar el Wa-
vegarden són l’ús de l’aigua freà-
tica del complex, així com un
possible augment del preu de
l’habitatge que pugui suposar la
seva instal·lació i el corresponent
augment del turisme.

Salvem Montgat celebrarà avui una assemblea oberta. Foto: Arxiu

Els grups municipals debatran
avui el futur del Wavegarden

Concert | Final del Concurs de música jove
La sala Pau Casals acollirà dissabte a les vuit del vespre el concert final del
Concurs de música jove 2017 Endollat’ al so del Maresme. Els grups Howl,

Dom Dmain i Lombao, en la categoria A, i Danee Doble.E & The Sample Corp,
Goliat i Marc Ràmia, en la categoria B, són els finalistes d’aquesta edició.

Control de guals i activitats
per millorar l’espai urbà

INSPECCIONS4L’Ajuntament
ha iniciat els darrers dies una
campanya sobre el terreny de
revisió del Cens de Guals i Ac-
tivitats. El principal objectiu és
actualitzar les dades de tots els
guals i les activitats desenvolu-
pades a la via pública que ac-
tualment existeixen al munici-
pi i, alhora, detectar àmbits de
millora en els entorns en els
quals estan ubicats.

La campanya s’allargarà du-
rant els pròxims mesos i co-
mença a l’extrem nord del poble
i, progressivament, anirà avan-
çant per tots els barris.

El treball de recollida de da-
des, així com l’anàlisi de la si-
tuació actual pel que fa a acti-
vitats a la via pública i guals les
farà una persona que durà a ter-
me les comprovacions a peu
de carrer per tot el poble.

POLÍTICA4Després de setma-
nes de negociacions, dilluns que
ve PDeCAT, Junts per Tiana i la
CUP s’han emplaçat a una nova
reunió per establir les bases d’u-
na moció de censura per rellevar
l’alcaldessa Ester Pujol (PSC).
Una trobada que totes les parts
qualifiquen de “definitiva”, sigui
en el sentit que sigui.

En la darrera reunió entre les
formacions, el PDeCAT va pre-
sentar una llista de propostes
per al programa polític que tin-
dria un eventual nou govern.
“Estem bastant alineats pel que
fa al programa”, assegura la por-
taveu del partit, Olga Rué. Per la
seva banda, fonts de l’equip ne-
gociador de Junts i la CUP -que
treballen conjuntament-  avancen
que estudiaran les propostes.
“Volem incorporar les idees que
siguin viables i descartar les que
no es puguin materialitzar durant
el temps que tindria el nou go-
vern”, assenyalen.

Si la moció encara no s’ha
tancat, però, és en gran part pel

desacord entre els dos fronts ne-
gociadors pel que fa a la distribu-
ció de les regidories i sobretot a la
persona que hauria d’ocupar l’al-
caldia. Si avui l’assemblea de mi-
litants del PDeCAT no diu el con-
trari, el partit anirà a la reunió de
dilluns mantenint Rué com a

única proposta per a l’alcaldia. Per
la seva banda, Junts i CUP insis-
teixen en una “alcaldia de con-
sens” que hauria d’ostentar un re-
presentant de Junts. “Se’ns està ti-
rant el temps a sobre”, asseguren
les fonts de l’agrupació d’electors
i els anticapitalistes.

L’oposició continua treballant per la moció de censura. Foto: Arxiu

Reunió “definitiva” dilluns 
per acordar la moció de censura

Can Baratau | L’Hora del conte
La Biblioteca Can Baratau acollirà avui a dos quarts de sis de la tarda una
nova sessió del cicle L’Hora del conte. En aquesta ocasió el conte escollit
serà El circ de drap, amb Marta Catalan. La sessió de contacontes és gratuï-
ta i està especialment pensada per a infants que tinguin més de tres anys.

Tiana

Demanaran traslladar l’estació
causant del darrer tall de llum
SERVEIS4L’Ajuntament dema-
narà a Endesa que traslladi l’es-
tació transformadora que va cau-
sar la darrera avaria elèctrica al po-
ble. Dissabte, des de les dues de la
tarda a les nou del vespre, més de
400 usuaris es van quedar sense
llum al centre del poble. La causa,
l’avaria de l’estació ubicada sota un
pàrquing privat. “Es va detectar
que no era un problema de fusi-
bles i, per tant, va caldre canviar
tota l’estació”, explica la regidora
d’Urbanisme, Núria Garcia.

La voluntat de l’Ajuntament
és que la companyia elèctrica
instal·li l’estació en una altra ubi-
cació que tingui un accés més fà-
cil per evitar un tall de llum de
tantes hortes si es torna a espat-

llar. El govern municipal farà la
petició a Endesa el 30 de no-
vembre, en una reunió ja con-
certada abans de l’apagada.

L’Ajuntament no farà cas de
la petició de Junts per Tiana,
que demanava impulsar una de-
núncia institucional. i Garcia ex-
plica que seguiran els procedi-
ments habituals. “Els particu-
lars poden reclamar a la seva
companyia comercialitzadora del
servei i els comerciants a l’asse-
gurança. Nosaltres els ajudarem
si ho necessiten”, diu.

La regidora assegura que tam-
bé insistiran a Endesa per la ne-
cessitat de modernitzar la xarxa
elèctrica del poble per evitar ava-
ries cada cop més recurrents.
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Comarca

POL·LUCIÓ4Avui a dos quarts
de set de la tarda, la plataforma
AireNet es presentarà pública-
ment al Museu Blau del Fò-
rum. Es tracta d’un nou col·lec-
tiu integrat per diverses asso-
ciacions de Badalona, Sant Adrià
de Besòs i el districte de Sant
Martí de Barcelona. Totes tenen
la lluita contra la contaminació
com a eix vertebrador i ara han
decidit unir esforços per dema-
nar solucions a l’administració.
Una de les seves propostes prin-
cipals és demanar auditories
externes d’aquelles empreses i
equipaments més contaminants
de la zona. “Necessitem estudis
imparcials”, demana una de les
portaveus d’AireNet, Silvina
Frucella. 

D’altra banda, la platafor-
ma no descarta presentar les
seves demandes a la Fiscalia, així
com organitzar mobilitzacions
veïnals. El primer pas, però, és el
treball divulgatiu per donar a co-

nèixer entre els veïns la situació
mediambiental en aquest racó de
la comarca.

MÉS RISC DE PATIR CÀNCER
Per això, la presentació d’avui se
centrarà en bona part en un es-
tudi de la Universitat Rovira i
Virgili que assenyala que en
l’entorn de la incineradora de
Sant Adrià, el nivell de dioxines
multiplica per cinc el detectat a
zones semblants. Una dada que
fa créixer proporcionalment les
possibilitats de contraure un
càncer entre els veïns.

La incineradora és només
un dels punts assenyalats per Ai-
reNet, conjuntament amb  el
dipòsit soterrat de Taulat-
Eduard Maristany, l’Estació De-
puradora d’Aigües Residuals o la
central de cicle combinat d’En-
desa. Tot plegat mentre Sant
Adrià treballa per instal·lar un
crematori al barri de la Catalana
que podria generar més conta-
minació a la comarca.

Precisament, dimarts l’Àrea
Metropolitana de Barcelona va
emetre un avís preventiu per
contaminació atmosfèrica.

Aquesta setmana s’ha activat un avís per contaminació. Foto: Arxiu

AireNet vol demanar auditories
a les empreses contaminants

CAMPANYES4La major part
dels comerciants del Barcelonès
Nord participaran demà i dis-
sabte al Black Friday, la cam-
panya comercial importada del
món anglosaxó que ofereix des-
comptes en productes coinci-
dint amb el darrer divendres de
novembre. La Federació Bada-
lona Comerç assegura que cada
cop més comerços locals s’ad-
hereixen a aquesta iniciativa i el
seu president, Óscar Palma, ho
valora positivament. Amb mati-
sos, això sí. “Si no ho cremem, és
beneficiós per a nosaltres. Hi ha
el perill que passi com amb les
rebaixes. Ja hi ha grans comer-
ços que en comptes de centrar-
se en un dia o dos ho allarguen
una setmana”, explica Palma.
“Això crema l’acció i treu vali-
desa a la campanya”, considera.

D’altra banda, a Santa Colo-
ma, l’Agrupació de Comerciants
(ACI) explica que 90 comerços
de la ciutat ja els han sol·licitat
el material necessari per prendre
part en el Balck Friday.

L’ACI no prepara cap cam-
panya coincidint amb aquesta
data, però sí material gràfic i
cartelleria per als comerciants
que s’hi vulguin adherir. “Fa dos
anys que facilitem aquestes ei-
nes als comerços locals”, expli-
ca el dinamitzador de l’associa-

ció, Rubén Corral. “No ens po-
dem quedar al marge de cam-
panyes com aquesta perquè
perdríem vendes”, argumenta.
“Ens hem d’aprofitar del boom
mediàtic del qual doten el Balck
Friday els grans centres i com-
panyies”, conclou. 

El petit comerç espera beneficiar-se del Black Friday. Foto: Arxiu

La majoria de comerciants
locals s’apunten al Black Friday

Xarxes | L’Acist ja té 1.000 seguidors
En el seu repte de fer-se més present a les xarxes, l’Associació de Comerciants i Ser-
veis Tianencs (Acist) està d’enhorabona. Aquesta setmana l’associació ha arribat als
mil seguidors a la seva pàgina de Facebook, just abans de llançar a les xarxes el seu
espot promocional per difondre l’activitat comercial que es desenvolupa al poble.

Exposició | ‘Treu-li suc a la sexualitat’
L'exposició itinerant organitzada per la Diputació de Barcelona Treu-li suc a la sexuali-
tat s'instal·la fins al 30 de novembre a l'IES Thalassa de Montgat. La mostra s'adreça als
adolescents de 12 a 16 anys amb l'objectiu d'aportar-los una visió positiva i saludable de

la sexualitat, tant pel que fa a la manera de viure-la com a la prevenció de riscos.

Comerç

Una botiga, al lloc reservat
per al Museu del Bàsquet

POLÈMICA4La instal·lació del
Museu del Bàsquet Català al
centre comercial Màgic de Ba-
dalona ha patit un gir de guió in-
esperat. Segons avança La Van-
guardia, a l’espai ofert per l’A-
juntament de Badalona a la Fe-
deració Catalana de Basquetbol
s’hi instal·larà pròximament
una botiga.

Segons aquesta publicació,
l’acord entre consistori i Fede-

ració del 2008 no obligava el cen-
tre comercial a reservar un espai
per al museu. Per ara, l’Ajunta-
ment s’ha compromès a buscar
una alternativa.

L’anunci de la instal·lació del
museu es va fer al juny i està pre-
vist que l’espai aculli un fons de
documentació històrica, foto-
grafies i diversos objectes rela-
cionats amb la pràctica profes-
sional del bàsquet a Catalunya.

Èxit de la Fira Medieval al
barri de la Salut de Badalona
FIRES4El cap de setmana pas-
sat el barri de la Salut de Bada-
lona va acollir la novena edició
de la Fira Medieval organitzada
per l’Associació de Comerciants
de la Salut.

La Fira Medieval s’ha rei-
vindicat com una de les mane-
res més efectives de fidelitzar la
clientela i aconseguir clients
nous i l’associació assegura que
engany s’ha mantingut el nivell

d’afluència en relació a edicions
d’altres anys.

En el marc de la fira, que va
celebrar-se durant el passat di-
vendres i dissabte, els veïns van
poder conèixer els diferents co-
merciants que participen a l’eix
comercial, així com poder veu-
re recreacions de lluites medie-
vals i passejar entre diverses
parades de menjar, algunes de
les quals oferien degustació.

La comarca reivindica 
els drets dels infants

INFÀNCIA4Badalona, Santa Co-
loma i Sant Adrià han reivindicat
aquesta setmana la importància
dels nens i nenes de la comarca,
coincidint dilluns amb la cele-
bració del Dia Internacional dels
Drets dels Infants.

A Badalona, representants del
Consell dels Infants de Badalona
van llegir el manifest institucional
a la plaça de la Vila,  després que
el mateix Consell hagi participat

activament en el disseny de les zo-
nes de jocs infantils de la ciutat.

A Santa Coloma la comme-
moració va ser diumenge, amb
una gran festa infantil a la plaça de
la Vila, mentre que dilluns es va ce-
lebrar una diada de la infància al
Mas Fonollar.

Per la seva banda, Sant Adrià
s’ha adherit a la Declaració insti-
tucional de municipi compromès
amb la infància refugiada.

Santa Coloma i Sant Adrià,
al projecte Vitamina

EDUCACIÓ4La comarca parti-
ciparà activament en la tercera
edició del projecte Vitamina,
d’educació social i impulsat per
la Fundació Carta de la Pau.
L’objectiu és treballar amb ado-
lescents i joves perquè esdevin-
guin referents positius capaços
de transformar els seus barris i
els seus entorns personals.

A Sant Adrià hi prendran part
joves de 12 a 16 anys del Club Es-
portiu La Mina, del Club de Llui-
ta Olímpica La Mina i el Club de
Futbol Sala Fòrum La Mina.

A Santa Coloma els protago-
nistes seran joves de la mateixa
edat de Fondo, Raval, Safaretjos,
i Santa Rosa del Projecte d’Inter-
venció Comunitària Intercultural.
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L’Snatt’s Sant
Adrià vol mante-
nir l’estat de feli-
citat que s’ha apo-
derat de l’equip
del Marina Besòs

en els darrers partits. I és que ni
els aficionats més optimistes (ni
possiblement ni el cos tècnic ni
l’equip) s’haurien pogut imaginar
que, quan estem a punt d’arribar
al primer terç de la competició,
l’equip té un balanç de cinc vic-
tòries i tres derrotes. Les de Fa-
bián Téllez volen encadenar tres
victòries per primer cop i, per fer-
ho, haurà de derrotar l’onzè clas-
sificat, el Bembibre, aquest diu-
menge al migdia.

Les castellano-lleoneses pre-
senten el balanç oposat a les de
Sant Adrià, però tot i que de mo-
ment no han acabat d’aconseguir
bons resultats, dues de les seves
jugadores (Brittany Brown i
Quinn Urbaniak) són entre les 20
màximes anotadores de la com-
petició, mentre que Urbaniak
també és la sisena màxima re-
botejadora de la lliga. A més, la di-

rectora de joc de l’equip de Fran-
García, la sèrbia Aleksandra Sta-
nacev, també està entre les 10 mi-
llors assistents de la competició.

NOVA VICTÒRIA A DOMICILI
El partit contra el Bembibre arri-
ba després d’un nou triomf a
domicili en el partit de la vuitena
jornada, diumenge passat a Sa-
ragossa contra el Mann-Filter
Casablanca (69-75).

Les de Téllez van aprofitar la
seva profunditat de rotació per
començar dominant i va arribar

a tenir una renda d’11 punts al pri-
mer parcial. Les locals, però, van
retallar aquesta renda al segon
període per retallar la renda a tres
punts (35-38). Els problemes li-
les per anotar van fer que les ara-
goneses remuntessin per afron-
tar el darrer parcial amb un pe-
tit avantatge (49-45), però el da-
rrer parcial va ser una nova de-
mostració del joc coral adria-
nenc (cinc jugadores van superar
els 10 punts) i gràcies a l’encert
des de la línia de tres, l’equip va
tornar a casa amb el triomf.

La tradicional foto de família després del triomf. Foto: Twitter (@BelenArrojo)

L’Snatt’s vol sumar el tercer
triomf seguit contra el Bembibre

Barcelonès Nord | UBSA i Sampep tornen a perdre els seus partits
El cap de setmana passat va tornar a tocar la creu. L’UBSA i el Sant Josep van perdre els partits

de la novena jornada d’EBA. Els de Mario Lousame van deixar escapar la victòria al Ricart contra
el BBA Castelldefels (72-79), mentre que els badalonins no van poder defensar el seu avantatge a
la pista del Girona (82-66). Barberà i Arenys, respectivament, seran els seus pròxims contricants.

La Penya es queda en quadre
per la primera finestra FIBA

La primera aturada de
les polèmiques fines-
tres de seleccions que
la FIBA ha començat a
dur a terme ha fet que
la Penya es quedi amb

pocs efectius de cara als entrena-
ments d’aquests dies. Sis jugadors
del primer equip, Sergi Vidal i
Xabi López-Arostegui (Espan-
ya), Neno Dimitrijevic (Macedò-
nia), Tomasz Gielo (Polònia), Si-
mon Birgander (Suècia) i Maalik
Wayns (Bielorússia) formen part
dels seus respectius combinats per
jugar partits de classificació per a
l’Eurobasket del 2019 i també

per al Mundial del 2021. L’acti-
vitat dels combinats estatals es
concentrarà entre divendres i
diumenge, de manera que els in-
ternacionals s’aniran reincorpo-
rant a la disciplina del club a
principis de la setmana que ve.

TRES RENOVACIONS
El present passa per noms com
aquests, però el club també ha vol-
gut assegurar-se el futur amb la
continuïtat de tres dels grans va-
lors del planter: Joel Parra, Pep
Busquets i Pol Molins. El primer
ha signat fins al 2023 i els dos da-
rrers han renovat fins al 2021.
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El kick-off de
la temporada
ja és aquí. Els
Dracs afron-

taran la primera competició del
curs, la Copa d’Espanya, que es
disputarà a la localitat valencia-
na de la Pobla de Farnals demà
passat. El Batiste Subies serà
l’escenari de la primera compe-
tició del curs, que farà que els
d’Óscar Calatayud es vegin les ca-
res contra Las Rozas Black De-
mons, que van derrotar els Ca-
mioneros de Coslada (13-0) en el
partit de semifinals de la com-
petició del KO.

El conjunt badaloní, que fa
unes setmanes va debutar en
les competicions aconseguint la
classificació per a la final de la
Copa Catalunya (gràcies a un
contundent 14-35 contra els Te-
rrassa Reds), voldrà portar a les
seves vitrines un campionat que
no guanya des de l’any 2004. El
rival, el conjunt madrileny, va ser

el campió de la Serie B la tem-
porada passada i aquest any
també competirà en la màxima
categoria, tot i que no comparti-
rà grup amb els badalonins (els
Dracs són al grup A, mentre que
els madrilenys són al C).

Serà la novena final de la
història per a l’entitat de Bada-
lona, que malgrat ser un dels ha-
bituals en aquesta competició,

només ha pogut conquerir-la en
dues ocasions (1999 i 2004).

BUSCANT MÉS TALENT
I és que malgrat que la tempo-
rada està a punt de començar de
forma oficial, els Dracs encara
busquen nous jugadors i adme-
ten tryouts en els seus entrena-
ments, dels dilluns, dimecres i di-
vendres a Montigalà.

Els badalonins volen començar el curs amb una victòria. Foto: Dracs

Comença el curs: els Dracs es
juguen la Copa contra las Rozas
» El partit es disputarà dissabte al Batiste Subies de Pobla de Farnals
» Els badalonins van sumar aquest títol per últim cop l’any 2004

El Catgas no pot cedir més
punts si vol entrar a la Copa

Aconseguir una
de les vuit posi-
cions que donen
dret a jugar la
Copa cada cop

és més difícil i si el Catgas vol
aconseguir-ho, no pot deixar es-
capar més punts. Els d’Óscar
Redondo apuraran les seves op-
cions d’acabar la primera volta
entre els vuit millors classificats
de la competició i, per sumar
punts que permetin continuar
creient en accedir a la competició
del KO hauran de derrotar un ri-
val directe, el Naturpellet Sego-
via, demà passat a partit d’un
quart de dues del migdia al Pa-
velló Nou. De fet, el conjunt de
Castella i Lleó suma tres punts
més (14) que els colomencs, men-

tre que el conjunt que marca el
tall d’accés a la Copa és el Carta-
gena, que n’acumula 15.

ESFORÇ INSUFICIENT
El matx contra els segovians arri-
ba després que l’equip fes un
gran esforç però tornés amb les
mans buides del pavelló Anaita-
suna en el partit contra l’Osasu-
na Magna (3-2). Eric Martel va
avançar els navarresos en la pri-
mera jugada del matx, però Pa-
checo va restablir la igualtat al mi-
nut 6. Víctor Arévalo va tornar a
avançar el Magna un minut des-
prés i tot i que el partit va arribar
al descans empatat amb un au-
togol, els d’Imanol Arregui van
aconseguir el triomf amb un gol
final de Roberto Martil.

L’Adrianenc apallissa el
Sant Esteve de Palautordera

10 de 10. L’Adria-
nenc continua
amb el seu rècord
immaculat des-
prés d’aconseguir

la desena victòria del curs dis-
sabte passat a Sant Esteve de Pa-
lautordera (23-37).

El resultat, però, no va ser cla-
rament favorable al conjunt de
Lorenzo Rueda fins al segon
temps, ja que el conjunt local va
resistir i va respondre les esco-
meses liles durant els primers 30
minuts de partit. A partir del
minut 40, però, el partit es va

convertir en un monòleg adria-
nenc, que va marcar 13 gols en
poc més d’un quart d’hora i va po-
sar el cadenat, cedint només cinc
gols al conjunt local. Víctor To-
rres, amb sis dianes, va ser el mà-
xim golejador lila, però quatre
companys seus (Francesc Laliga,
Alejandro Rodríguez, Pol Ro-
dríguez i Adrià Cumplido) van
aportar cinc gols més cadascun.

L’onzena jornada plantejarà
un compromís molt exigent a l’e-
quip, que rebrà la visita del Sant
Esteve Sesrovires demà passat a
dos quarts de vuit del vespre.

Adéu a la Maratest: la prova
del 2018 es disputarà al Prat

BADALONA4Una de les com-
peticions atlètiques que en els
darrers anys s’havia disputat a
Badalona marxa: la Maratest
2018 (es disputarà el 18 de febrer
de l’any que ve) tindrà com a es-
cenari el Prat, amb escenaris
com l’aeroport o el Parc Agrari.

A finals de la setmana pas-
sada, l’empresa organitzadora
de la prova va anunciar que la
cursa, que serveix perquè els
atletes preparin les maratons o
les mitges maratons que es dis-
puten a la primavera, canvia
d’escenari. El motiu, segons
han explicat fonts municipals a
Línia Nord, és que l’Ajunta-
ment badaloní cobrava uns cà-

nons per l’ocupació d’espai pú-
blic i per les intervencions que
calia fer als diferents carrers i
punts de la ciutat pels quals
transcorren les competicions.
Aquestes mateixes fonts, però,
mostren la seva voluntat que la
cursa torni a celebrar-se a la ciu-
tat l’any 2019, ja que el con-
tracte amb la Maratest es reno-
va any en any.

Aquesta marxa ha generat
malestar en alguns partits de l’o-
posició. El Partit Popular, per
exemple, considera que “la man-
ca d’implicació i de resposta del
govern” han estat els causants
que la Maratest no continuï dis-
putant-se a Badalona.
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DISSABTE 25 DE NOVEMBRE
21:00 Rhümia, una de les propostes teatrals més

destacades dels darrers anys, amb el segell
de la companyia Rhum & cia, arriba a la ciu-
tat. / Teatre Principal.

DISSABTE 25 DE NOVEMBRE
17:00 L'Associació d'Amics del Museu Torre

Balldovina farà un taller de floristeria nada-
lenca. Tothom es podrà endur les peces a casa
seva. / Museu Torre Balldovina. 

FINS AL 30 DE NOVEMBRE
Tot el dia El dijous de la setmana que ve serà

el darrer dia hàbil per presentar propostes per
participar en el certamen literari de Relats
Curts Isabel Alonso.

DEMÀ 24 DE NOVEMBRE
TardaUna de les darreres propostes d’aquest mes

del Polidor serà aquesta mateixa tarda. Es farà
una sessió de videojocs amb un clar prota-
gonista: el simulador de curses Mario Kart.
/ Centre Cultural El Polidor.

DISSABTE 25 DE NOVEMBRE
Matí-Tarda La ciutat es bolca amb la celebra-

ció del Dia Internacional contra la Violència
vers les Dones amb actes de sensibilització i
reflexió.

DIUMENGE 26 DE NOVEMBRE
10:00 En el marc de la Setmana de prevenció

de residuses farà una nova edició del Mercat
d e Segona mà. Hi haurà inflables i xocola-
tada per a tothom. / Parc del Tramvia.

DIUMENGE 26 DE NOVEMBRE
11:30 Embolica't serà el nom de la darrera ses-

sió del mes de la Jugatecambiental, l’espai de
joc per als infants i les seves famílies / Parc
del Tramvia.

DIMECRES 29 DE NOVEMBRE
17:30Quarta i darrera sessió del taller anomenat

Tècniques d’estudi, que s’ha desenvolupat du-
rant tots els dimecres d’aquest mes. / Casal
de Joves de l’Escorxador.

BADALONA MONTGAT TIANASANT ADRIÀSANTA COLOMA

Abel Mariné, catedràtic de Nutrició al
departament de Farmàcia de la UB, serà
l’encarregat de coordinar la xerrada
anomenada Nutrició. Activitat gra-
tuïta. / Sala Albéniz.

Abel Mariné coordina una
xerrada sobre la nutrició
Avui 23 de novembre a les 18:30

La narradora i actriu Jordina Biosca pro-
tagonitzarà El dit a la llaga, un es-
pectacle per a adults on tractarà, sen-
se embuts, diferents temes. / Biblio-
teca Can Peixauet.

Jordina Biosca arriba a la ciutat 
per posar ‘El dit a la llaga’
Avui 23 de novembre a les 18:00

Continua en marxa una mostra
de ceràmiques i aquarel·les

Tota la setmana

El cel de la Jojó, de la companyia Ins-
pira Teatre, serà la proposta cultural que
es podrà veure aquest diumenge a la
tarda. / Teatre Zorrilla.

‘El cel de la Jojó’, protagonista
d’una tarda de teatre al Zorrilla
Diumenge 26 de novembre a les 18:00

Continua en marxa l’exposició d’En el
camí de Sant Jaume, una exposició de
ceràmiques i aquearel·les de Conxa Ma-
teu. / Biblioteca Can Baratau.

El municipal de
Badalona serà
l’escenari, aquest
diumenge a les
cinc de la tarda,
d’un dels millors
partits de la set-

zena jornada del grup 3 de la Se-
gona divisió B. El CF Badalona,
el segon millor equip de la cate-
goria com a local, rebrà la visita
del minisubmarí, el Vila-real B,
segon classificat de la lliga i etern
candidat a l’ascens a la Segona di-
visió en les últimes temporades.

El conjunt de Miguel Álvarez,
però, arriba a aquest enfronta-
ment després d’encandenar cinc
empats consecutius que han fet
que només tingui un punt d’a-
vantatge sobre l’Elx en la segona
posició de la taula. El líder, el Ma-
llorca, ja sembla que gairebé pot
centrar-se en el play-off per tor-
nar a la Liga Adelante, després de
sumar 39 dels primers 45 que
s’han disputat.

Els de Manolo González, en-
cara sense Robusté ni Moyano,
voldran mantenir el fortí del
municipal, en el qual només han
cedit dos empats en aquesta pri-
mera volta (contra el Lleida Es-
portiu, en la primera jornada, i
contra l’Atlètic Saguntí). Serra-
mitja podria tornar a l’onze ini-

cial després d’haver estat un dels
revulsius en el darrer partit.

A LES PORTES DE LA REMUNTADA
El matx contra el conjunt de Cas-
telló arriba després que l’equip fes
un gran esforç diumenge passat a
La Almozara per empatar, en poc
més d’un quart d’hora, un partit
que l’Ebro dominava per 2-0 en
el minut 76 de partit.

Un gol d’Adri Cuevas a la pri-
mera part i una altra diana de
David Mainz al 64 van compli-
car, i molt, la vida als de Gonzá-
lez a Saragossa, però el Bada no
va abaixar els braços i va conti-
nuar pressionant intensament
sobre la porteria de Salva. Els

canvis ofensius que va fer Gon-
zález van tenir la seva recom-
pensa i Adri Rivas, al minut 78,
va donar esperances als badalo-
nins amb el millor gol de la tar-
da, un batzac des de la frontal,
però no era suficient. El Bada va
seguir creient i va tenir ocasions
que Salva va poder aturar, però
tot just al punt del minut 90, Ál-
varo Vega es va incorporar a l’a-
tac i va salvar un punt per al con-
junt escapulat rematant amb
una rematada acrobàtica. El gol
va esperonar els badalonins,
però no van tenir prou temps per
tenir més ocasions clares que els
haurien permès tornar a casa
amb tres punts en lloc d’un.

Un moment del partit de diumenge passat contra l’Ebro. Foto: CDE

Partidàs al municipal: el Bada
rep la visita del Vila-real B

BARCELONÈS NORD4Una de
freda i una de calenta. La desena
jornada de la Segona divisió fe-
menina va deixar la victòria del
Sant Gabriel a Osca i una derro-
ta del Sant Gabriel a Mallorca
contra el Collerense.

El conjunt de Sant Adrià aga-
fa aire gràcies a la golejada que es
va regalar al camp del cuer, la
Peña Ferranca (2-6). Chamizo,
Moyano, Vane i Paula (per par-
tida doble) van fer que les de Toni
Camacho marxessin al descans
amb un còmode 1-5 que va con-
vertir la segona meitat en un
mer tràmit. Les adrianenques,
que van trencar una mala ratxa de
resultats, rebran la visita de l’Eu-
ropa diumenge a la tarda.

Per la seva banda, el Seagull
es va quedar sense veure porte-
ria per segona vegada en tot el
curs i un penal al temps afegit va
provocar que l’equip tornés d’El
Coll d'en Rebassa, el camp del Co-
llerense amb les mans buides
(1-0). Pili Espadas va transformar
la pena màxima a les acaballes del
partit després d’una jugada que
el tècnic badaloní, Jordi Ferrón,
va considerar “estranya”. L’e-
quip ha caigut a la quarta posició
després d’aquesta derrota i aquest
diumenge al migdia rebrà la visita
del Peña Ferranca.

El Seagull perd a
Cullera i el Sangra
guanya a Osca

La Fundació Grama
liquida el Vic en una
gran primera part

Quarta victòria
consecutiva. La
Fundació Grama
resisteix el ritme
que marca el CE

Farners i diumenge passat va
derrotar el Vic (3-0) en un partit
que els de García Escribano van
resoldre per la via ràpida.

Els gols de Lamin i de Buba
abans que s’arribés al minut 20
van servir per encarrilar el partit
contra els osonencs, que no es
van trobar còmodes sobre el te-
rreny de joc en cap moment.
Omar Hayek, que va entrar al mi-
nut 70 de partit, va sentenciar el
matx només dos minuts després
de trepitjar la gespa.

El conjunt colomenc voldrà
sumar la cinquena victòria con-
secutiva en el campionat i, per
fer-ho, haurà de guanyar diu-
menge al camp del vuitè classifi-
cat, el CF Lloret.
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